

## **Thailand Cadang Latihan Antarabangsa dalam Mikro Kredit dan Falsafah Ekonomi Kecukupan**

Thailand menekankan pentingnya Falsafah Ekonomi Kecukupan, yang dimulakan oleh Mending Kebawah Duli Yang Maha Mulia Raja Bhumibol Adulyadej, sebagai model berguna yang menyumbang kepada penggunaan makanan, air, dan tenaga yang mampan.

Pada Mesyuarat Menteri Dialog Kerjasama Asia (ACD) Ke-15), yang diadakan Abu Dhabi, Emiriah Arab Bersatu (UAE), pada 17 Januari 2017, Menteri Luar Don Pramudwinai bercakap mengenai Falsafah Ekonomi Kecukupan.

Beliau berkata pada mesyuarat tersebut, Penggerak Perdana dalam mempromosikan Pendekatan kepada tonggak Pembangunan Inklusif dan Kemampanan, Thailand juga mengusulkan program latihan antarabangsa mengenai "Kredit Mikro dan Pembangunan Ekonomi Kecukupan" pada tahun 2017, dengan tujuan untuk membantu mewujudkan Agenda PBB 2030 untuk Pembangunan Mampan. Selain itu, Thailand mencadangkan penubuhan Kumpulan Kerja Pembangunan Mampan sebagai mekanisme untuk menyokong aktiviti masa depan di bawah tonggak ini.

Mesyuarat diadakan selepas Sidang Kemuncak ACD Ke-2 di Bangkok pada bulan Oktober 2016 untuk tindakan lanjut Visi ACD 2030 yang dipersetujui, Deklarasi Bangkok, dan juga Pernyataan Mengenai Pertumbuhan Semula Melalui Perkongsian untuk Penyambungan.

Laporan daripada Kementerian Luar Negeri menyatakan bahawa Menteri-menteri pada mesyuarat itu mengulangi hasrat mereka untuk memacu enam tonggak kerjasama ke hadapan untuk faedah bersama dan pembangunan Asia, terutamanya yang berhubungkait antara air, makanan dan keselamatan tenaga untuk pembangunan mampan. Enam tonggak tersebut merangkumi (1) Kesambungan; (2) Sains, Teknologi dan Inovasi; (3) Pendidikan dan Pembangunan Sumber Manusia; (4) Hubungan Keselamatan Makanan, Air, dan Tenaga; (5) Budaya dan Pelancongan; dan (6) Mempromosikan Pendekatan kepada Inklusif dan Pembangunan Mampan.

Mesyuarat itu juga bersetuju bahawa Penggerak Perdana dan Penggerak Bersama Perdana di setiap tonggak harus menubuhkan Kumpulan Kerja masing-masing untuk membincangkan rancangan tindakan dan juga aktiviti yang berkaitan. Ia menerima pakai Deklarasi Dhabhi Abu dan Pelan Tindakan Tenaga ACD sebagai dokumen yang akan dihasilkan, yang menekankan penggunaan tenaga mampan, tenaga boleh diperbaharui, serta pertukaran amalan terbaik dalam bidang ini.

ACD ditubuhkan pada tahun 2002 untuk membincangkan kerjasama dan menggalakkan persefahaman di kalangan negara-negara Asia, menghimpunkan kekuatan daripada kepelbagaian setiap negara anggota. Pada masa ini, 34 Negara Anggota adalah sebahagian daripada ACD, dan Thailand adalah Pengerusi ACD sebelumnya pada bulan September 2015-September 2016. Thailand menjadi tuan rumah Sidang Kemuncak ACD Ke-2 pada 10 Oktober 2016 sebelum menyerahkan jawatan Ketua kepada UAE pada bulan September 2016 di New York.

- Berita diterbitkan: 9 Mac 2017